
 
 

   

 

Jaarverslag en jaarrekening 2022 

In de Ledenraadsvergadering van 7 juni jl. werd het concept jaarverslag 

en jaarrekening 2022 gepresenteerd. Het jaarverslag geeft een overzicht 

van de ontwikkelingen, de activiteiten én de successen van het KWPN in 

2022. Het jaarverslag 2022 vindt u op KWPN.nl (onder ‘Publicaties’). 

Roelof Bos, Hoofd Financiën, nam het woord en lichtte de cijfers toe aan 

de Ledenraad. Hij gaf aan dat 2022 met een negatief resultaat is 

afgesloten, wat hoofdzakelijk veroorzaakt is door hogere kosten voor 

evenementen, de productie en verzending van het KWPN Magazine, de 

doorontwikkeling van automatisering en personeelskosten (deels inhuur). 

Ook de meerderheid van de regioresultaten zijn negatief. Geopperd wordt 

vanuit de Ledenraad dat er wellicht bespaard kan worden door meer 

samenwerking tussen regio’s. Er zal door de kantoororganisatie kritisch 

gekeken worden naar waar zaken efficiënter georganiseerd kunnen 

worden zonder dat dit ten koste gaat van het verenigingsgevoel. Door de 

externe accountant De Jong & Laan heeft een volledige beoordeling 

plaatsgevonden. Gertjan Petter nam het woord namens de Financiële 

Commissie, naast hem bestaande uit de heren John Ruizeveld en Henk 

Verburgt. Hij complimenteerde de penningmeester en de werkorganisatie 

met de uitgebreide communicatie en prettige werkwijze. Gertjan Petter 

verzocht vervolgens de Ledenraad om het Algemeen Bestuur décharge te 

verlenen. Met instemming van de Ledenraad is de jaarrekening 2022 

vastgesteld en goedgekeurd en is décharge verleend aan het Algemeen 

Bestuur. De balans en de staat van baten en lasten van het KWPN over 

2022 worden gepubliceerd in de komende editie van het KWPN Magazine. 

 

Ledentevredenheid 

In de strategische doelstellingen van het KWPN is opgenomen om 

minimaal een 7 te scoren op ledentevredenheid. Hiertoe is in december 

2022 een ledentevredenheidsonderzoek gedaan onder de KWPN-leden. 

Gemiddeld scoort het KWPN een 7,1 als rapportcijfer. Uiteraard wordt deze 

doelstelling gehandhaafd, waartoe jaarlijks een hernieuwd onderzoek 

wordt uitgevoerd. Op de onderdelen die de laagste cijfers scoren in het 

meest recente onderzoek wordt gekeken waar de verbeterpunten liggen 

die kunnen worden aangepakt.  

 

Uit de Fokkerijraden 

De Fokkerijraad Dressuurpaard is bijeen geweest op 4 april en 6 juni jl. In 

de vergadering van april is gesproken over de wijze van controle op het 

verbod op het totaal (uit)scheren van tastharen en oren en hoe hier 



 
 

   

 

tijdens het merriekeuringsseizoen mee om te gaan. Ook stond de 

evaluatie op de agenda van de presentatie die door de auditcommissie 

gegeven is over de fokwaardenschatting. Regio Zuid-Holland heeft een 

pilotaanvraag gedaan betreffende de uitvoering van de stamboekkeuring, 

deze aanvraag is besproken. Tevens is van gedachten gewisseld over de 

omvorming van het hengstenselectietraject, met specifiek de selectie op 

gezondheid. Ook is de evaluatie van het merrieselectietraject en de 

splitsing van het exterieurcijfer in type en correctheid aan de orde 

geweest. De toekomst van de keuringen is besproken, met name hoe deze 

vorm te geven met het teruglopende aantal paarden. De 

afstammelingenkeuring is aan de orde geweest, het blijkt lastig om 

mensen te enthousiasmeren om deel te nemen. Er wordt gekeken hoe een 

goede invulling te kunnen geven, maar de motivatie van fokkers is 

essentieel voor het voortbestaan van de afstammelingenkeuring.  

Bij de Fokkerijraad Dressuurpaard in juni waren tevens 

hengstenkeuringscommissieleden Johan Hamminga en Wouter Plaizier 

aanwezig. Met hen is de hengstenselectie geëvalueerd. Er heeft een 

plenaire terugkoppeling plaatsgevonden over de evaluatiegesprekken met 

de individuele fokkerijraadsleden. Ook besproken is de vacature in de 

hengstenkeuringscommissie, de terugkoppeling van de grote club 

hengstenhouders op de evaluatie van het hengstenselectietraject en de 

mogelijke aanpassingen in dit traject. Om de selectie onder het zadel 

verder de stimuleren wordt de mogelijkheid onderzocht voor een 

zadelrubriek op de NMK voor vierjarigen die een IBOP of EPTM hebben 

gelopen (met nader te bepalen minimale score). De volgende vergadering 

staat onder meer karakter op de agenda.   

De Fokkerijraad Springpaard kwam op 18 april bijeen en ook hierin is 

gesproken over de terugkoppeling van de auditcommissie fokwaarden, het 

tastharenbeleid en de omvorming van het hengstenselectietraject. Enkele 

fokkerijraadsleden zijn met een tweetal hengstenhouders in gesprek 

gegaan en aansluitend aan een beoordeling van het verrichtingsonderzoek 

heeft een overleg met de hengstenkeuringscommissie plaatsgevonden. De 

invulling van de hengstencompetitie is aan de orde gekomen en de vraag 

hoe hier een grotere spreiding in aan te brengen. Tevens is van gedachten 

gewisseld hoe het merrieselectietraject toekomstbestendig te maken. Om 

de selectie onder het zadel verder de stimuleren wordt de mogelijkheid 

onderzocht voor een zadelrubriek op de NMK voor vierjarigen die een 

IBOP of EPTM hebben gelopen (met nader te bepalen minimale score). Tot 

slot is gesproken over de selectie op gezondheidskenmerken zoals het 

PROK-certificaat maar ook hals en rug. De volgende Fokkerijraad 

Springpaard staat gepland op 20 juni aanstaande.  

De Fokkerijraad Tuigpaard is bijeen geweest op 7 maart en 6 juni. 

Gesproken is onder meer over de inrichting van de jurybijscholingen, de 



 
 

   

 

evaluatie van de hengstenkeuring en de wijze van uitvoering van de 

Oregon Trofee op de hengstenkeuring. Tevens stonden de aanpassing van 

de dressuurproef van de IBOP en het stoppen van de sterverklaring van 

hengsten op een merriekeuring op de agenda. De thuiskeuringen en de 

invulling hiervan is bediscussieerd, alsmede de werkwijze van de open 

nationale veulenkeuring. Tot slot is gesproken over de puntentelling voor 

het sportpredicaat en het moment van lineair scoren voor de eerste 

bezichtiging.  

Tijdens de vergadering van de Fokkerijraad Gelders paard op 4 april jl. 

stond de evaluatie van het verrichtingsonderzoek, de hengstenkeuring en 

de tweede bezichtiging op de agenda. Aan de orde kwam ook de 

inhoudelijke invulling van de IBOP Gelders paard, specifiek de aanpassing 

van de menproef. Tevens is gesproken over de toevoeging van een 

menjurylid bij de beoordeling van de IBOP, het vervallen van het in- en 

uitspannen en het verschil van zwaarte van de IBOP tussen onder het 

zadel en het aangespannen gedeelte. Ook is van gedachten gewisseld over 

het vervolgtraject van de fokkerscafés, de evaluatie van de 

najaarsledenvergadering en de stand van zaken omtrent het WFFS-

percentage. De volgende vergadering staat gepland op 20 juni. 

 

 
 
 
 

 
 


